

## 香港牙醫學會



香港牙醫學會在 1950 年創立，以不斷提升香港牙科業界服務水平，以及提高市民口腔衛生意識為己任。學會的會員人數佔全港註冊牙醫約九成。

香港牙醫學會熱心參與及回應政府就牙科政策的諮詢工作，提供專業意見。學會也透過不同渠道推動口腔健康教育，向市民提供正確的口腔健康資訊，提升大眾對養成良好口腔健康習慣的意識。

學會在拓展香港牙科業界的國際地位方面，同時發揮積極角色。學會是 FDI 世界牙醫聯盟和亞太區牙科組織聯盟的會員，並曾於 1995 年及 2012 年成功主辦 FDI 世界牙科會議，以及分別於 1984 年、2004 年、2009 年及 2016 年成功主辦亞太區牙科會議。在 2010 年更首辦一個屬於學會原創的國際性會議，名為「香港國際牙科博覽暨研討會」（HKIDEAS）。

因應社會上不同群體對牙科服務的特別需求，學會積極與政府和業界合作推行公私營牙科資助項目，為合資格人士提供適切的牙科服務。由 2012 年 9 月開始，香港牙醫學會作為關愛基金「長者牙科服務資助項目」的推行機構，為合資格的長者，提供免費鑲活動假牙和相關的牙科治療服務。此外，於 2013 年 8 月至 2018 年期間，在政府撥款資助下，學會協助推行一個名為「盈愛．笑容服務」的智障人士牙科服務先導計劃，為合乎資格的智障成年人提供牙科服務。

電話: (852) 2528 5327

傳真: (852) 2529 0755

電郵: [hkda@hkda.org](mailto:hkda@hkda.org)

網址: <http://www.hkda.org>

地址: 香港軒尼詩道 15 號溫莎公爵社會服務大廈 8 樓

# Hong Kong Dental Association

The Hong Kong Dental Association was founded in 1950. It is dedicated to elevating Hong Kong dental service standards and raising the public awareness of the importance of oral health. Its membership represents around 90% of the registered dentists in Hong Kong

The Hong Kong Dental Association is enthusiastic in taking part in and responding to the Government's consultations on dental policies with our views as the dental profession. The Association also organizes oral health education activities through different platforms to disseminate oral health messages to the general public to raise their awareness of developing good oral health habits.

The Association has also been proactively improving the international status of Hong Kong dentists. The Association is a member of the FDI World Dental Federation and a member of the Asia Pacific Dental Federation. It hosted the FDI Annual World Dental Congress in 1995 and 2012 as well as the Asia Pacific Dental Congresses in 1984, 2004, 2009 and 2016. The Association also organised an international conference in 2010 named the Hong Kong International Dental Expo And Symposium (HKIDEAS), the first of its kind.

To address the special needs in dental services in the community, the Association has implemented public-private partnership projects in collaboration with the Government and the dental profession, to provide services for eligible persons. Since September 2012, the Association has been the implementing agency of the Community Care Fund Elderly Dental Assistance Programme to provide free removable denture and related dental services to eligible elderly persons. Further, between August 2013 and 2018, with the Government funding, the Association assisted in the launch of a pilot project on dental service named "Loving Smiles Service" for provision of dental services to adults with intellectual disability.

Tel: (852) 2528 5327

Fax: (852) 2529 0755

Email: [hkda@hkda.org](mailto:hkda@hkda.org)

Website: <http://www.hkda.org>

Address: 8/F, Duke of Windsor Social Service Building, 15 Hennessy Road, Hong Kong

